
P R O T O K Ó Ł  nr LV/2023 

z LV Sesji Rady Miasta i Gminy Czarny Dunajec 

odbytej w dniu 27 marca 2023 roku  

w sali widowiskowej Centrum Kultury 

i Promocji Gminy Czarny Dunajec 
 

 
Sesja rozpoczęła się o godzinie 10

00 
  i trwała do godziny 14

15
. 

Na ogólny skład 21 Radnych w Sesji udział brało 20 Radnych. 

Nieobecny Radny Bartłomiej Bednarz. 

 

Lista obecności Radnych - stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Ponadto w Sesji uczestniczyli: 

Burmistrz Miasta i Gminy – Marcin Ratułowski, Sekretarz Miasta i Gminy – Michał Jarończyk, 

Skarbnik Miasta i Gminy – Monika Styrczula. 

Kierownicy poszczególnych Referatów Urzędu Gminy i Dyrektorzy jednostek organizacyjnych 

gminy – zgodnie z załączoną listą obecności – stanowiącą zał. nr 2 do protokołu. 

Sołtysi poszczególnych Sołectw - zgodnie z załączoną listą obecności - stanowiącą załącznik    

nr 3 do protokołu. 

Goście: 

Przedstawiciele Polskiej Spółki Gazownictwa OZG Kraków 

Kinga Pająk, Patryk Smolik, Adam Miąskowski, Jan Pawlikowski. 

 

Przewodniczący Rady – Pan Czepiel Tadeusz o godz. 10
00 

otworzył Sesję i po powitaniu 

Radnych i gości oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy    

20 Radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 21 osób stanowi quorum 

pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 

Przewodniczący poinformował zgromadzonych, że zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym, 

obrady są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. 

Nagrania udostępniane są w BIP oraz na stronie internetowej Gminy. Następnie Przewodniczący 

przypomniał, aby podczas wystąpień nie używać nazwisk oraz adresów, ale korzystać ze 

sformułowań typu: mieszkaniec, wnioskodawca.  Obowiązki te wynikają z przepisów RODO. 

Następnie Przewodniczący Tadeusz Czepiel zaproponował włączenie do dzisiejszego 

porządku obrad projektu uchwały w sprawie zawiadomienia o nierozpoznaniu skargi w 

terminie i wyznaczeniu nowego terminu do rozpatrzenia skargi w pkt. 8 dzisiejszego 

porządku obrad. Nowy termin rozpatrzenia skargi został wyznaczony na dzień 30.04.2023 r. 

Przewodniczący poinformował, że kolejna Sesja odbędzie się prawdopodobnie 24.04.2023 

r., po czym oddał głos Przewodniczącemu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

Przewodniczący Krzysztof Bartoszek poinformował, że Komisja Skarg, Wniosków i Petycji 

zadecydowała o wydłużeniu terminu rozpatrzenia skargi o dwa tygodnie. W najbliższy 

poniedziałek, tj. 3.04.2023 r. odbędzie się kolejne posiedzenie Komisji, na którym zostanie 

podjęta ostateczna decyzja o sposobie załatwienia skargi. 

Radny Tomasz Turski zabrał głos i oznajmił, że terminy rozpatrzenia wszystkich skarg są 

albo przesuwane, albo skargi są uznawane za niezasadne. Radny stwierdził, że skarga 

powinna zostać rozpatrzona. 
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Przewodniczący Tadeusz Czepiel wskazał, że zgodnie z przepisami prawa termin rozpatrzenia 

skargi może zostać wydłużony. Skarga nie może zostać rozpatrzona, ponieważ nie została 

wydana w tej sprawie opinia Komisji. 

Radny Tomasz Turski podniósł, że Komisja powinna wypracować stanowisko przed dzisiejszą 

Sesją. 

Przystąpiono do głosowania nad wprowadzeniem do porządku obrad w pkt. 8 projektu uchwały 

w sprawie zawiadomienia o nierozpoznaniu skargi w terminie i wyznaczeniu nowego terminu do 

rozpatrzenia skargi, w wyniku którego, w obecności 20 Radnych, 17 głosami „za”, 2 głosami 

„przeciw” i 1 głosem „wstrzymującym” przyjęto zaproponowaną zmianę. 

   

Protokół z przeprowadzonego imiennego głosowania stanowi zał. od nr 4 do niniejszego 

protokołu. 

 

 

 

Następnie porządek obrad z uwzględnieniem zaproponowanej zmiany został poddany pod jawne 

głosowanie, w wyniku którego, w obecności 20 Radnych obecnych podczas głosowania, został 

przyjęty 18 głosami „za” i 2 głosami „przeciw” w następującym brzmieniu: 

 

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z LIII Sesji Rady z dnia 28 grudnia 2022 r. 

4. Przyjęcie protokołu z LIV  Sesji Rady z dnia 13 lutego 2023 r. 

5. Sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy o pracy w okresie międzysesyjnym i realizacji 

Uchwał Rady Gminy  

6. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta i Gminy o działaniach podejmowanych w 

okresie międzysesyjnym. 

7. Informacja o stanie gazyfikacji Miasta i Gminy Czarny Dunajec. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zawiadomienia o nierozpoznaniu skargi w terminie i 

wyznaczeniu nowego terminu do rozpatrzenia skargi. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji w sprawie wystąpienia przez Radę 

Miasta i Gminy Czarny Dunajec do Zarządu i Sejmiku Województwa Małopolskiego z 

wnioskiem o zmianę Uchwały Nr XLV/626/21 Sejmiku Województwa Małopolskiego z 

dnia 27 września 2021 r. w sprawie wprowadzenia na obszarze Gminy Czarny Dunajec 

ograniczeń w zakresie eksploatacji instalacji, w których następuje spalanie paliw (Dz. 

Urz. Woj. Małopolskiego z 2021 r. poz. 5550). 

10.Sprawozdanie z działalności Komisji Skarg, Wniosków i Petycji za 2022 rok. 

11.Sprawozdanie z działalności Komisji Rozwoju, Budżetu i Spraw Statutowych za 2022 

rok. 

12.Sprawozdanie z działalności Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki za 2022 rok. 

13.Sprawozdanie z działalności Komisji Ładu Przestrzennego, Infrastruktury i 

Bezpieczeństwa za 2022 rok. 

14.Sprawozdanie z działalności Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Komunalnej za 2022 rok. 

15.Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej za 2022 rok. 

16.Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2023 rok. 

17.Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji Rady Miasta i 

Gminy Czarny Dunajec na 2023 rok. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu miasta i gminy na rok 2023 oraz zmiany 

Uchwały Nr LIII/568/2022 Rady Gminy Czarny Dunajec z dnia 28 grudnia 2022 roku w 

sprawie budżetu Gminy Czarny Dunajec na rok 2023.  
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19.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr LIII/569/2022 Rady Gminy Czarny 

Dunajec z dnia 28 grudnia 2022 roku w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Czarny Dunajec na lata 2023-2034. 

20.Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w trybie przetargowym 

nieruchomości stanowiącej działkę ewidencyjną nr 3428/1, położonej w miejscowości 

Czarny Dunajec. 

21.Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w trybie przetargowym 

nieruchomości stanowiącej działkę ewidencyjną nr 3399/10, położonej w miejscowości 

Czarny Dunajec. 

22.Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez Miasto i Gminę Czarny 

Dunajec prawa własności nieruchomości stanowiącej dz. ewid. nr 1839/2, położonej w 

miejscowości Stare Bystre. 

23.Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany nieruchomości 

pomiędzy Gminą Czarny Dunajec a prywatnymi właścicielami nieruchomości 

stanowiącej  dz. ewid. nr 6167 obręb 0003, położonej w miejscowości Czarny Dunajec. 

24.Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany nieruchomości 

pomiędzy Gminą Czarny Dunajec a prywatnymi właścicielami nieruchomości 

stanowiącej dz. ewid. nr 2076/12, 2076/14, 2076/16, 2075/10 obręb 0008, położonej w 

miejscowości Piekielnik. 

25.Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia przez Miasto i Gminę Czarny Dunajec z dotychczasowym 

dzierżawcą kolejnej umowy dzierżawy, której przedmiotem jest ta sama nieruchomość, 

stanowiąca dz. ewid. nr 14843, położona w miejscowości Czarny Dunajec na czas 

oznaczony tj. do dnia 30 kwietnia 2026 roku. 

26.Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia przez Miasto i Gminę Czarny Dunajec z dotychczasowym 

dzierżawcą kolejnej umowy dzierżawy, której przedmiotem jest ta sama nieruchomość, 

stanowiąca dz. ewid. nr 400/40, położona w miejscowości Czarny Dunajec na czas 

oznaczony tj. do dnia 31 lipca 2033 roku. 

27.Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia przez Gminę Czarny Dunajec umowy dzierżawy, której 

przedmiotem jest nieruchomość, stanowiąca dz. ewid. nr 3521, położona w miejscowości 

Czarny Dunajec na czas oznaczony tj. do dnia 31 grudnia 2033 roku. 

28.Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia przez Miasto i Gminę Czarny Dunajec z dotychczasowym 

dzierżawcą kolejnej umowy dzierżawy, której przedmiotem jest ta sama nieruchomość, 

stanowiąca dz. ewid. nr 5234/9, położona w miejscowości Czarny Dunajec (Integracyjne 

Liceum Ogólnokształcące) na czas oznaczony tj. do dnia 31 grudnia 2031 roku.  

29.Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia Miejskiego Żłobka w Czarnym Dunajcu i 

nadania mu statutu. 

30.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XX/204/2016 Rady Gminy Czarny 

Dunajec z dnia 29 listopada 2016 r. w sprawie utworzenia samorządowej jednostki 

organizacyjnej Gminnego Zespołu Oświatowego w Czarnym Dunajcu oraz nadania jej 

statutu. 

31.Podjęcie uchwały w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego 

obowiązku wymiaru godzin nauczycielom, którym powierzono stanowiska kierownicze 

oraz określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć niektórych nauczycieli w 

przedszkolach, szkołach dla których organem prowadzącym jest Miasto i Gmina Czarny 

Dunajec. 

32.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XLIV/447/2022 Rady Gminy Czarny 

Dunajec z dnia 28 marca 2022 r. w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki 
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i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2022-

2025. 

33.Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta i Gminy Czarny 

Dunajec na rok 2023. 

34.Interpelacje i zapytania Radnych. 

35.Informacja Przewodniczącego o interpelacjach, zapytaniach i odpowiedziach,  

przedłożonych w okresie od ostatniej Sesji. 

36.Wolne wnioski i informacje. 

37.Zakończenie obrad Sesji. 

 

Protokół z przeprowadzonego imiennego głosowania stanowi zał. od nr 5 do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad. pkt. 3. Przyjęcie protokołu z LIII Sesji Rady z dnia 28 grudnia 2022 r. 

Przewodniczący RMiG Tadeusz Czepiel poinformował, że uwagi, które wniósł Radny Paweł 

Dziubek zostały uwzględnione i wprowadzone do protokołu. 

 

W związku z tym, że pozostali Radni nie wnosili zastrzeżeń do protokołu – Przewodniczący 

poddał przyjęcie protokołu pod głosowanie, w wyniku którego Protokół z LIII Sesji Rady 

Gminy został przyjęty przy 19 głosach „za” i 1 głosie nieoddanym (nieobecny podczas 

głosowania Radny Tomasz Turski) bez czytania. 

Protokół z przeprowadzonego imiennego głosowania – stanowi zał. nr 6 do protokołu. 

 

Ad. pkt. 4. Z protokołem z LIV Sesji Rady Miasta i Gminy w dniu 13 lutego 2023 r. 

zapoznała się Radna Lucyna Hosaniak. Nie wnosiła uwag do protokołu, zawnioskowała o 

jego przyjęcie  bez czytania.  

 

W związku z tym, że pozostali Radni nie wnosili zastrzeżeń do protokołu – Przewodniczący 

poddał przyjęcie protokołu pod głosowanie, w wyniku którego Protokół z LIV Sesji Rady 

Miasta i Gminy został przyjęty jednogłośnie, przy 20 głosach „za” bez czytania. 

 

Protokół z przeprowadzonego imiennego głosowania – stanowi zał. nr 7 do protokołu. 

 

Ad. pkt. 5. Sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy o pracy w okresie międzysesyjnym i  

realizacji Uchwał Rady Miasta i Gminy.  

 Burmistrz Miasta i Gminy Marcin Ratułowski oznajmił, że sprawozdanie o pracy w 

okresie międzysesyjnym  zostało Radnym przekazane i poprosił o ewentualne pytania. 

 

Radny Tomasz Turski zwrócił się do Burmistrza i stwierdził, że nie widzi w sprawozdaniu 

punktu dotyczącego przydziału środków klubom sportowym i organizacjom sportowym z terenu 

Gminy Czarny Dunajec. Radny poprosił, aby Burmistrz przedstawił informacje, związane z tym 

tematem, ponieważ z różnych stron pojawiają się uwagi i zastrzeżenia.  

 

Pan Burmistrz oznajmił, że zostało wydane zarządzenie w sprawie podziału środków, które 

podano do publicznej wiadomości. 

 

Radny Tomasz Turski zapytał, czy Burmistrz nie przyjmuje do wiadomości, że działania 

związane z podziałem środków są subiektywne i niewłaściwe i zaczynają krążyć opinie, że na 

stadionie za 20.000.000,00 zł. będą grały kluby z całej Polski, tylko nie z Gminy Czarny 
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Dunajec, ponieważ im grozi upadek. Radny zapytał, czy Burmistrz nie ma sobie nic do 

zarzucenia, ponieważ krąży opinia, że jest to zemsta za nieprzychylność.  

Następnie Radny Tomasz Turski zacytował fragment zarządzenia carskiego, dotyczący relacji 

podwładny – przełożony. Wywiązała się dyskusja. Przewodniczący Rady Tadeusz Czepiel 

poprosił o wzajemny szacunek oraz zachowanie powagi Sesji. Całość dyskusji jest w nagraniu z 

Sesji, dostępna na stronie internetowej Gminy.  

 

Następnie głos zabrał Radny Czesław Wajda, który wskazał, że zgodnie ze Statutem, 

sprawozdanie Burmistrza ma dotyczyć realizacji podjętych uchwał. 

 

Pan Burmistrz odniósł się do wypowiedzi Radnego Tomasza Turskiego i oznajmił, że na temat 

podziału środków nikt z nim nie rozmawiał. Przypomniał, że  w ubiegłym roku Rada Gminy była 

bardzo niezadowolona ze sposobu podziału środków i podjęła tzw. „uchwałę kagańcową”, 

zawierającą wytyczne do przyznawania środków. 

Środki zostały przydzielone wg zasług i ilości dzieci, zgodnie z obowiązującą uchwałą.   

Pan Burmistrz podkreślił, że w tym roku zawnioskował do Rady Miasta i Gminy o rekordowo 

wysokie środki. Jeżeli zdaniem Radnego, to nie ma żadnej perspektywy i nie będzie kolejnych 

talentów z terenu Gminy, to należy rozważyć rezygnację z przyznawania środków. Burmistrz 

oznajmił, że jest to subiektywne stanowisko Radnego, obrażające urzędników z terenu Gminy, 

którzy dokonywali podziału środków w ramach pracy w Komisji. Uderza ono przede wszystkim 

w Radę Gminy, która podjęła uchwałę. Niektóre kluby nie dostały nic, ponieważ nie spełniały 

wymogów zawartych w uchwale podjętej przez Radę. Środki zostały już podzielone, a uchwałę 

można zmienić w następnym roku. Pan Burmistrz oświadczył, że kluby nie potrafią właściwie 

napisać wniosków i podkreślił, że Komisja wnikliwie i rzetelnie je przeanalizowała. Podkreślił, 

że nie pozwoli, aby środki publiczne były marnotrawione przez rozmaite kluby, poprzez 

obietnice prowadzenia jakiejś działalności, żeby uzyskać dofinansowanie. Główne założenia 

uchwały w sprawie przyznawania środków dotyczą szkolenia dzieci i młodzieży, a nie 

działalności seniorów. Punkty są przyznawane według zasług, ilości posiadanych sekcji oraz 

według ilości dzieci, uczestniczących w zajęciach. 

 

Radny Tomasz Turski zwrócił się do Burmistrza i zapytał, czy bierze odpowiedzialność za 

podział środków.  

Burmistrz oznajmił, że podział środków wg przepisów jest w jego kompetencji.  

 

Radny Kazimierz Dzielski zabrał głos i oznajmił, że GKS „Czarni” w Czarnym Dunajcu 

otrzymał w ubiegłym roku 55.000,00 zł., a teraz tylko 25.000,00 zł., co oznacza likwidację piłki 

nożnej w Czarnym Dunajcu. Zdaniem Radnego to nie jest przydział środków, ale działania w 

kierunku likwidacji sportu w Czarnym Dunajcu. Przyznana kwota nie wystarczy na opłacenie 

sędziów, prowadzących mecze piłkarskie. Trzeba jeszcze opłacić trenera, wyjazdy, koszulki, 

sprzęt oraz wodę do picia. Radny zapytał, czy Komisja ma świadomość, co uczyniła i czy ktoś z 

jej członków był na meczu piłki nożnej w Czarnym Dunajcu. Wyraził swoje oburzenie zaistniałą 

sytuacją, oznajmił, że w klubie grają mieszkańcy z terenu całej Gminy i nie tylko. Wskazał, że 

stadion w Czarnym Dunajcu będzie wyremontowany wraz z budową zaplecza piłkarskiego, a 

tymczasem klub zostanie zlikwidowany. Klub złożył sprawozdanie oraz wniosek o 84.000,00 zł., 

a otrzymał 25.000,00 zł. 

 

Burmistrz Marcin Ratułowski oznajmił, że do tej pory przydzielał środki według własnego 

uznania i Radni nie byli z tego zadowoleni. Podjęli więc uchwałę, która zawiera wytyczne, 

według których środki mają być przyznawane. W klubie „Czarni” jest bardzo mało sekcji 

dziecięcych, bo tylko dwie i w związku z tym przydzielona została kwota 25.000,00 zł. Pan 

Burmistrz wskazał, że trzeba zmienić uchwałę i wtedy on będzie dzielił środki. Obecnie są one 

przyznawane według punktów, zgodnie z obowiązującą uchwałą. GKS pomimo otrzymywania 
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bardzo dużych pieniędzy na utrzymanie klubu, źle je wykorzystywał i spadł z klasy okręgowej do 

klasy A i działacze klubu powinni się podać do dymisji. 

 

Radny Kazimierz Dzielski poprosił o przedłożenie uchwały, która ogranicza Burmistrza w 

przydzielaniu środków, ponieważ pod koniec Sesji zostanie ponownie podjęty ten temat. 

Następnie Radny odniósł się do wypowiedzi Burmistrza i oznajmił, że według działaczy klubu to 

Pan Burmistrz powinien się podać do dymisji. 

 

Burmistrz zwrócił się do Radnego Kazimierza Dzielskiego i zapytał, jak można było dopuścić do 

tego, aby GKS spadł z klasy okręgowej do klasy A, mając tak gigantyczne środki do 

wykorzystania. 

 

Radny Kazimierz Dzielski oznajmił, że Burmistrz nie wie co to są gigantyczne środki. 

Burmistrz oznajmił, że w przeszłości promował klub, przyznawał środki według własnego 

uznania, GKS dostawał 55.000,00 zł. i było źle. Teraz środki zostały przyznane równo i 

sprawiedliwie. Po 5.000,00 zł. na sekcje młodzieżowe i 15.000,00 zł. klub seniorski.  

Burmistrz oznajmił, że dowiadywał się, ile kosztuje roczny sezon w B klasie i GKS otrzymał o 

50% więcej środków, niż kluby grające w klasie B. Należałoby rozważyć przyznawanie osobnej 

puli środków na działalność klubów seniorskich. 

Projekt budżetu na następny rok będzie przygotowany na jesień, więc Rada może wypracować 

zasady funkcjonowania np. klubu GKS, żeby miał finansowanie.  

 

Następnie głos zabrał Sekretarz MiG Michał Jarończyk i przypomniał, że temat związany z 

potrzebą zmiany uchwały w sprawie podziału środków zrodził się z inicjatywy Radnych, po tym 

jak rozpatrywana była dość długo skarga jednego z klubów, który zarzucał, że uchwała jest mało 

precyzyjna i powinna być zero-jedynkowa, z podanymi precyzyjnie liczbami, co potwierdzali 

Radni. Temat został szeroko omówiony i skonsultowany na merytorycznie przypisanej Komisji. 

Sekretarz wskazał, że inicjatywę uchwałodawczą ma Burmistrz, ale zmiana uchwały związana 

była z uwagami i sugestiami, ze poprzednia uchwała dawała za dużą swobodę i uznaniowość 

włodarzowi Gminy. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki Zofia Kierkowska potwierdziła 

słowa Sekretarza Michała Jarończyka, jednocześnie wskazując, że jest w Polsce hierarchia aktów 

prawnych i Aktem nadrzędnym nad uchwałą prawa miejscowego jest ustawa, która precyzuje, 

kto rozdziela środki. Uchwała jest aktem pomocniczym i tak samo jest w przypadku pracy 

Komisji. 

 

Radny Paweł Dziubek wskazał, że sprawozdanie Burmistrza z pracy w okresie międzysesyjnym 

powinno zawierać informacje związane z realizacją uchwał, a nie dyrdymały. Następnie Radny 

odniósł się do tematu podziału środków i oznajmił, że był na zawodach sportowych, gdzie klub, 

który nie otrzymał żadnych środków, godnie reprezentował Gminę Czarny Dunajec. Mimo to 

klub kontynuuje swoją działalność, bo  robi to dla dzieci. Radny wskazał, że jego zdaniem 

komisja rozdzielająca środki nie powinna się składać z pracowników urzędu, ale z osób 

niezależnych, które znają się na sporcie i mają pojęcie na co środki są potrzebne. 

 

W dalszej części głos zabrał Wiceprzewodniczący Bartłomiej Bukowski, który odniósł się do 

spotkania Burmistrza z Burmistrzem Rabki-Zdrój, które odbyło się w dniu 24.03.2023 r.               

i dotyczyło środków europejskich województwa małopolskiego dla uzdrowisk. 

Wiceprzewodniczący zapytał, jak długo trwało spotkanie, kto w nim uczestniczył, co zostało 

ustalone i czy Gmina Czarny Dunajec będzie miała jakieś korzyści. 
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Pan Burmistrz oznajmił, że spotkanie trwało ok. godziny i wzięła w nim udział Pani 

Wiceburmistrz Rabki-Zdrój. Rozmowa dotyczyła inwestycji znajdujących się na terenie Miasta i 

Gminy Rabka-Zdrój, kwalifikujących się do rewitalizacji, czyli m.in. parków, a także parku w 

Czarnym Dunajcu. Rozmowa dotyczyła pracy nad strategią przy innych instrumentach 

terytorialnych w ramach środków wydzielonych na uzdrowiska w nowej perspektywie unijnej 

województwa małopolskiego.  

 

Sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy w okresie między Sesjami stanowi załącznik nr 8 do 

niniejszego protokołu. 

 

Ad. pkt. 6. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta i Gminy o działaniach 

podejmowanych  w okresie międzysesyjnym. 

 Przewodniczący Tadeusz Czepiel oznajmił, że informacja została Radnym przesłana        

i poprosił o ewentualne pytania. 

Radny Paweł Dziubek odniósł się do pkt. 7 informacji, który dotyczy spotkania w biurze Rady z 

Prezesem i Wiceprezesem Krakowskich Zakładów Eksploatacji Kruszywa „KRUSZYWO S.A.”                                  

i zapytał o temat rozmowy.  

Przewodniczący Tadeusz Czepiel poinformował, że to już było drugie spotkanie i dotyczyło 

możliwości pozyskiwania kruszywa na terenie Gminy Czarny Dunajec, a konkretnie w 

miejscowościach Czarny Dunajec i Wróblówka. Przedstawiciele spółki rozmawiali już wcześniej 

z Panem Burmistrzem i z kilkoma Radnymi. Przewodniczący wskazał, że tego typu działania 

wymagają zmiany planu zagospodarowania przestrzennego. Oznajmił, że zaproponował 

przedstawicielom spółki zorganizowanie spotkania z Burmistrzem, z Przewodniczącym RMiG 

oraz z przedstawicielami miejscowości Czarny Dunajec i Wróblówka o możliwościach 

lokalizacji zakładu wydobywającego kruszywo.  

 

Informacja Przewodniczącego Rady Miasta i Gminy stanowi załącznik nr 9 do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad. pkt. 7.  Informacja o stanie gazyfikacji Miasta i Gminy Czarny Dunajec. 

 

Przedstawiciele Polskiej Spółki Gazownictwa w Krakowie: Pan Adam Miąskowski oraz Pan Jan 

Pawlikowski za pomocą prezentacji multimedialnej omówili aktualny stan gazyfikacji Gminy 

Czarny Dunajec. Przedstawili lokalizację przebiegu sieci niskiego ciśnienia, która będzie 

stanowić podstawę rozbudowy przyłączy do indywidualnych odbiorców w poszczególnych 

miejscowościach Gminy, a także poinformowali o ilości podpisanych umów oraz podali nazwy 

firm wykonujących instalację sieci w poszczególnych miejscowościach. 

W dalszej części Panowie odpowiadali na szczegółowe pytania Radnych, które dotyczyły 

gazyfikacji ich miejscowości. 

 

Przewodniczący RMiG Tadeusz Czepiel zarządził 10 min. przerwy.  

 

 

Ad. pkt. 8. Podjęcie uchwały w sprawie zawiadomienia o nierozpoznaniu skargi w terminie 

i wyznaczeniu nowego terminu do rozpatrzenia skargi. 

Przewodniczący RMiG Tadeusz Czepiel poinformował, że termin rozpatrzenia skargi został 

wyznaczony na dzień 30.04.2023 r., zaś kolejna Sesja odbędzie się prawdopodobnie    

24.04.2023 r. Posiedzenie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji odbędzie się w najbliższy 

poniedziałek, na którym zostanie wypracowane stanowisko w sprawie rozpatrzenia skargi. 

 

Radny Paweł Dziubek odniósł się do zapisu zawartego w treści zawiadomienia do projektu 

uchwały o propozycji Burmistrza, dotyczącej wykupu przez Gminę nieruchomości, stanowiącej 
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własność Skarżących i zapytał, czy owa propozycja została przedłożona w formie pisemnej, czy 

ustnie. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Krzysztof Bartoszek poinformował, że 

propozycja została złożona na posiedzeniu Komisji, która jest nagrywana i z której sporządzany 

jest protokół. Dodatkowy dokument nie został sporządzony. 

 

Radny Paweł Dziubek zapytał, czy propozycja jest wiążąca i czy Burmistrz może się z niej 

wycofać. 

 

Pan Burmistrz wyjaśnił, że z wnioskiem o sprzedaż nieruchomości mają wystąpić Państwo 

Skarżący i jeżeli to nastąpi, na posiedzeniu Komisji zostaną udzielone odpowiedzi na wniosek i 

stosowna gwarancja. 

 

Radny Paweł Dziubek zapytał, czy to nie urząd powinien wystąpić z takim wnioskiem, a nie 

Skarżący, którym chciano odebrać nieruchomość. 

Pan Burmistrz poinformował, że zawsze obowiązuje ta sama procedura i mieszkańcy występują 

z wnioskiem  i propozycją do gminy, potem jest spisywany protokół z negocjacji ceny. Takie 

postępowanie stanowi podstawę żeby wystąpić do Rady Gminy z odpowiednim projektem 

uchwały. 

 

Radny Paweł Dziubek zapytał, co toczy się przed ministerstwem i przypomniał, że Pan 

Burmistrz zapowiedział, że zamknie sprawę, jeśli Wojewoda nie przychyli się do wniosku, 

złożonego przez gminę. 

 

Burmistrz Marcin Ratułowski oznajmił, że przedmiotem jest postępowanie z uwagi na złożone 

przez Miasto i Gminę odwołanie od decyzji organu pierwszej instancji.   

 

Radny Paweł Dziubek stwierdził, że nie ma na to jego zgody. Wskazał, że to urząd, a zwłaszcza 

Burmistrz wystosował to pismo i chce postawić na swoim, a teraz każe Skarżącym wystąpić z 

wnioskiem o propozycji sprzedaży ich nieruchomości. Stwierdził, że Burmistrz nie umie 

przyznać się do błędu i zakończyć postępowanie normalnym rozwiązaniem, tylko udaje, że 

zawsze działał dla dobra Skarżących.  

 

Burmistrz oznajmił, że podczas ostatniej Komisji padła propozycja zakupu nieruchomości od 

Skarżących, którzy jej nie zanegowali. Zostały również podane propozycje kwot i Skarżący mają 

pełne prawo zdecydować, czy sprzedadzą Gminie nieruchomość, czy nie. A jeśli skorzystają z tej 

propozycji, na pewno nie będą przez Gminę pokrzywdzeni. 

 

Radny Paweł Dziubek podkreślił, że skarga dotyczyła odrzucenia wypłaty odszkodowania, 

ponieważ zdaniem urzędu źle został sporządzony operat szacunkowy i wskazuje zawyżoną 

kwotę. Radny jeszcze raz wskazał, że skarga nie dotyczy propozycji kupna/sprzedaży 

nieruchomości. Oznajmił, że zapewnienia Burmistrza nie mają dla niego żadnego znaczenia, 

ponieważ wielokrotnie zmieniał zdanie i problemy nie zostały rozwiązane, a skargi były zawsze 

bezzasadne. Wielu skarżących jest zawiedzionych postępowaniem i Komisja Skarg, Wniosków i 

Petycji najczęściej uznawała skargę za bezzasadną, a jak nie wypracowała stanowiska, to 

zostawiała decyzję Radzie. Radny zwrócił się do Burmistrza i powiedział, żeby zastanowił się 

następnym razem, jeżeli naraża na koszty mieszkańców Gminy, bo Burmistrz pierwsze 

powiedział, że postępowanie zakończy się decyzją u Wojewody, a potem zwrócił się do 

ministerstwa.   

 

Pan Burmistrz wskazał, że to Radny Dziubek głosował za zmianą planu zagospodarowania 

przestrzennego, przez co Państwo Skarżący mają problemy na swojej nieruchomości. Następnie 
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Pan Burmistrz oznajmił, że dopóki w katalogu dróg publicznych istnieje zapis o drodze Skałka i 

przez lata korzystali z niej mieszkańcy, będzie jej bronił prawa przejazdu przez mieszkańców i 

nie będzie tolerował zakładania na drodze łańcucha przez jednego z mieszkańców. Sąd w 

Nowym Targu orzekł, że to było nielegalne i wydał orzeczenie nakazujące usunięcie łańcucha. W 

dniu dzisiejszym łańcuch znowu wisi, co widnieje na zdjęciu, mimo że sąd w Nowym Sączu 

odrzucił apelację w tym zakresie. Cały spór polega na tym, że ktoś powiesił łańcuch, zamiast na 

etapie wcześniejszym porozmawiać o problemie związanym ze zmianą planu.  

Pan Burmistrz stwierdził, że Radny Paweł dziubek nie powinien być adwokatem jednej strony, 

ale powinien wysłuchać wszystkich mieszkańców Skałki, którzy niebawem nie będą mieć 

dostępu do swoich budynków, drogi publicznej i nowych terenów inwestycyjnych.   

 

Radny Paweł Dziubek potwierdził, że głosował za zmianą planu zagospodarowania 

przestrzennego. Pan Kierownik wskazał, że urząd obowiązuje pobieranie opłat planistycznych, 

ale wypłatą odszkodowań już nie, do czego zobowiązuje ustawa. Radny przypomniał, że wnosił 

wiele swoich uwag do planu, które nie zostały uwzględnione. Radny podkreślił, że każdy, kto 

głosował za zmiana planu, chciał pomóc mieszkańcom. 

Następnie głos zabrał Radny Kazimierz Dzielski i zapytał, co jest przyczyną, że brakuje czasu na 

rozpatrzenie skargi.  

Przewodniczący Komisji skarg, Wniosków i Petycji Krzysztof Bartoszek oznajmił, że Komisja 

podjęła decyzję o wydłużeniu terminu rozpatrzeniu skargi, aby poznać stanowisko w kolejnych 

sprawach zostały przedstawione podczas posiedzeń. W przedmiotowej sprawie odbyło się kilka 

posiedzeń.   

 

Przewodniczący RMiG wskazał, że ostateczny termin rozpatrzenia skargi został wyznaczony na 

dzień 30 kwietnia b.r. i będzie on ostateczny.  

 

Radny Daniel Domagała opuścił posiedzenie – w Sesji bierze udział 19 Radnych. 

 

Rada Gminy w obecności 19 Radnych aktualnie biorących udział w posiedzeniu – 16 głosami 

„za”, 2 głosami przeciw i 1 głosem „wstrzymującym się” podjęła Uchwałę Nr LV/583/2023 w 

sprawie zawiadomienia o nierozpoznaniu skargi w terminie i wyznaczeniu nowego terminu 

do rozpatrzenia skargi, która wraz z protokołem imiennego głosowania, stanowi zał. nr 10 do 

protokołu. 

 

 

Ad. pkt. 9. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji w sprawie wystąpienia przez 

Radę Miasta i Gminy Czarny Dunajec do Zarządu i Sejmiku Województwa Małopolskiego 

z wnioskiem o zmianę Uchwały Nr XLV/626/21 Sejmiku Województwa Małopolskiego z 

dnia 27 września 2021 r. w sprawie wprowadzenia na obszarze Gminy Czarny Dunajec 

ograniczeń w zakresie eksploatacji instalacji, w których następuje spalanie paliw (Dz. Urz. 

Woj. Małopolskiego z 2021 r. poz. 5550). 

 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Krzysztof Bartoszek poinformował, że na 

posiedzeniu w dniu 9 lutego b.r. Komisja zdecydowała przychylić się do petycji i zaproponowała 

podjęcie uchwały, mającej na celu zmianę tzw. „lokalnej uchwały antysmogowej” 

w zakresie usunięcia zapisów, o które wnioskuje Ogólnopolskie Stowarzyszenie Kominki 

i Piece, co nie wpłynie negatywnie na jakość powietrza na terenie Miasta i Gminy Czarny Dunajec, a 

jednocześnie pozwoli dotychczasowym właścicielom na korzystanie z kominków, nie posiadających 

zamkniętej komory spalania oraz pełnej automatyzacji, na dalsze korzystanie z ich podstawowych 

funkcji.  
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Rada Gminy w obecności 19 Radnych aktualnie biorących udział w posiedzeniu – 17 głosami 

„za”, 2 głosami „wstrzymującymi się’ podjęła Uchwałę Nr LV/584/2023 w sprawie 

rozpatrzenia petycji w sprawie wystąpienia przez Radę Miasta i Gminy Czarny Dunajec do 

Zarządu i Sejmiku Województwa Małopolskiego z wnioskiem o zmianę Uchwały Nr 

XLV/626/21 Sejmiku Województwa Małopolskiego z dnia 27 września 2021 r. w sprawie 

wprowadzenia na obszarze Gminy Czarny Dunajec ograniczeń w zakresie eksploatacji 

instalacji, w których następuje spalanie paliw (Dz. Urz. Woj. Małopolskiego z 2021 r. poz. 

5550), która wraz z protokołem imiennego głosowania, stanowi zał. nr 11 do protokołu. 

 

 

  

Ad. pkt. 10. Sprawozdanie z działalności Komisji Skarg, Wniosków i Petycji za 2022 rok. 

Sprawozdanie z działalności Komisji Skarg, Wniosków i Petycji za 2022 rok przedstawił 

Przewodniczący Komisji Krzysztof Bartoszek. 

 

Sprawozdanie stanowi zał. nr 12 do niniejszego protokołu. 

 

  

 

Ad. pkt. 11. Sprawozdanie z działalności Komisji Rozwoju, Budżetu i Spraw Statutowych 

za 2022 rok. 

Sprawozdanie z działalności Komisji Rozwoju, Budżetu i Spraw Statutowych za 2022 rok 

przedstawił Przewodniczący Komisji Pan Czesław Wajda.  

 

Sprawozdanie stanowi zał. nr 13 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. pkt. 12. Sprawozdanie z działalności Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki za 

2022 rok. 

Sprawozdanie Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki za 2022 rok przedstawiła 

Przewodnicząca Komisji Pani Zofia Kierkowska. 

 

Sprawozdanie stanowi zał. nr 14 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. pkt. 13. Sprawozdanie z działalności Komisji Ładu Przestrzennego, Infrastruktury i 

Bezpieczeństwa za 2022 rok. 

Sprawozdanie Komisji Ładu Przestrzennego, Infrastruktury i Bezpieczeństwa za 2022 rok 

przedstawił Przewodniczący Komisji Pan Kazimierz Dzielski.  

 

Sprawozdanie stanowi zał. nr 15 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. pkt. 14. Sprawozdanie z działalności Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i 

Gospodarki Komunalnej za 2022 rok. 

Sprawozdanie Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej za 2022 rok 

przedstawił Przewodniczący Komisji Pan Stanisław Harbut.  

 

Sprawozdanie stanowi zał. nr 16 do niniejszego protokołu. 
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Ad. pkt. 15. Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej za 2022 rok. 

Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej za 2022 rok przedstawił Przewodniczący Komisji Sebastian 

Chowaniec. 

 

Sprawozdanie stanowi zał. nr 17 do niniejszego protokołu. 

 

 

Ad. pkt. 16. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 

2023 rok. 

 

Przewodniczący Rady Tadeusz Czepiel poinformował, że Radni otrzymali plan pracy Komisji 

Rewizyjnej i prosi o ewentualne uwagi i propozycje. 

W związku z tym, że nikt nie zgłosił żadnych uwag, przystąpiono do głosowania. 

 

Rada Miasta i Gminy w obecności 19 Radnych aktualnie biorących udział w głosowaniu, 

jednogłośnie 19 głosami „za”, podjęła Uchwałę Nr LV/585/2023 w sprawie zatwierdzenia 

planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2023 rok, która wraz z protokołem imiennego głosowania 

– stanowi zał. nr 18 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. pkt. 17. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji Rady 

Miasta i Gminy Czarny Dunajec na 2023 rok. 

Rada Miasta i Gminy w obecności 19 Radnych aktualnie biorących udział w głosowaniu, 

jednogłośnie 19 głosami „za”, podjęła Uchwałę Nr LV/586/2023 w sprawie zatwierdzenia 

planów pracy stałych Komisji Rady Miasta i Gminy Czarny Dunajec na 2023 rok, która 

wraz z protokołem imiennego głosowania – stanowi zał. nr 19 do niniejszego protokołu. 

 

 

Ad. pkt. 18. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu miasta i gminy na rok 2023 oraz 

zmiany Uchwały Nr LIII/568/2022 Rady Gminy Czarny Dunajec z dnia 28 grudnia 2022 

roku w sprawie budżetu Gminy Czarny Dunajec na rok 2023.  

 

Skarbnik Miasta i Gminy Monika Styrczula przedstawiła projekt uchwały i poinformowała o 

dodatkowej zmianie, polegającej na zwiększeniu dochodów i wydatków budżetu Gminy o kwotę 

75.000,00 zł. z tytułu dotacji i środków na finansowanie wydatków związanych z realizacją 

zadań. 

Następnie Pani Skarbnik omówiła zmiany w planie dochodów, wydatków, przychodów i 

rozchodów w budżecie Miasta i Gminy na 2023 rok. 

 

Radny Bolesław Długopolski opuścił posiedzenie – w Sesji bierze udział 18 Radnych. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju, Budżetu i Spraw Statutowych Czesław Wajda poinformował 

o pozytywnych opiniach Komisji do projektów uchwał, ujętych w pkt. 18, 19, 20, 21, 22, 23, 24, 

29, 30, 32 dzisiejszego porządku obrad. 

Rada Miasta i Gminy w obecności 18 Radnych aktualnie biorących udział w posiedzeniu – 

jednogłośnie, 18 głosami „za” podjęła Uchwałę Nr LV/587/2023 w sprawie zmiany budżetu 

miasta i gminy na rok 2023 oraz zmiany Uchwały Nr LIII/568/2022 Rady Gminy Czarny 

Dunajec z dnia 28 grudnia 2022 roku w sprawie budżetu Gminy Czarny Dunajec na rok 

2023, która wraz z protokołem imiennego głosowania, stanowi zał. nr 20 do protokołu. 
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Ad. pkt. 19. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr LIII/569/2022 Rady Gminy 

Czarny Dunajec z dnia 28 grudnia 2022 roku w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Czarny Dunajec na lata 2023-2034. 

 

Skarbnik MiG Monika Styrczula poinformowała, że zmiana Wieloletniej Prognozy Finansowej 

wynika ze zmian dochodów, wydatków i przychodów budżetu Miasta i Gminy na 2023 rok. 

Przystąpiono do głosowania. 

Rada Miasta i Gminy w obecności 18 Radnych aktualnie biorących udział w posiedzeniu – 

jednogłośnie, 18 głosami „za” podjęła Uchwałę Nr LV/588/2023 w sprawie zmiany Uchwały 

Nr LIII/569/2022 Rady Gminy Czarny Dunajec z dnia 28 grudnia 2022 roku w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Czarny Dunajec na lata 2023-2034, która wraz z 

protokołem imiennego głosowania, stanowi zał. nr 21 do protokołu. 

 

 

Ad. pkt. 20. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w trybie 

przetargowym nieruchomości stanowiącej działkę ewidencyjną nr 3428/1, położonej w 

miejscowości Czarny Dunajec. 

Kierownik Referatu Geodezji i Ochrony Środowiska Mariusz Hajduk poinformował, że 

przedmiotowy projekt uchwały ma na celu rozpatrzenie wniosku złożonego przez mieszkańca w 

celu sprzedaży nieruchomości stanowiącej działkę ewidencyjną nr 3428/1 o powierzchni  

0,0100 ha, położoną w miejscowości Czarny Dunajec, objętą KW Nr NS1T/00070547/1. 

Przedmiotowa nieruchomość jest od wielu lat w posiadaniu osób będących właścicielami 

sąsiedniej nieruchomości. 

Rada Miejska miasta Czarny Dunajec zaopiniowała wniosek pozytywnie. 

 

Rada Miasta i Gminy w obecności 18 Radnych aktualnie biorących udział w posiedzeniu – 

jednogłośnie, 18 głosami „za” podjęła Uchwałę Nr LV/589/2023 w sprawie wyrażenia zgody 

na zbycie w trybie przetargowym nieruchomości stanowiącej działkę ewidencyjną nr 

3428/1, położonej w miejscowości Czarny Dunajec, która wraz z protokołem imiennego 

głosowania, stanowi zał. nr 22 do protokołu. 

 

 

Ad. pkt. 21. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w trybie 

przetargowym nieruchomości stanowiącej działkę ewidencyjną nr 3399/10, położonej w 

miejscowości Czarny Dunajec. 

 

Kierownik Referatu Geodezji i Ochrony Środowiska Mariusz Hajduk poinformował, że 

przedmiotowy projekt uchwały ma na celu rozpatrzenie wniosku złożonego przez mieszkańca w 

celu sprzedaży nieruchomości stanowiącej działkę ewidencyjną nr 3399/10 o powierzchni 0,0034 

ha, położoną w miejscowości Czarny Dunajec, objętą KW Nr NS1T/00070547/1. 

Przedmiotowa nieruchomość jest od wielu lat w posiadaniu osób będących właścicielami 

sąsiedniej nieruchomości. 

Rada Miejska miasta Czarny Dunajec zaopiniowała wniosek pozytywnie. 
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Rada Miasta i Gminy w obecności 18 Radnych aktualnie biorących udział w posiedzeniu –17 

głosami „za” i 1 „nieoddanym” (nieobecna podczas głosowania Radna B. Kokoszka) podjęła 

Uchwałę Nr LV/590/2023 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w trybie przetargowym 

nieruchomości stanowiącej działkę ewidencyjną nr 3399/10, położonej w miejscowości 

Czarny Dunajec, która wraz z protokołem imiennego głosowania, stanowi zał. nr 23 do 

protokołu. 

 

 

Ad. pkt. 22. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez Miasto i Gminę 

Czarny Dunajec prawa własności nieruchomości stanowiącej dz. ewid. nr 1839/2, położonej 

w miejscowości Stare Bystre. 

 

Kierownik Referatu Geodezji i Ochrony Środowiska Mariusz Hajduk poinformował, że 

przedmiotowy projekt uchwały ma na celu umożliwienie zakupu przez Miasto i Gminę Czarny 

Dunajec nieruchomości stanowiącej dz. ewid. nr 1839/2 o powierzchni  0,4154  ha, objętą KW 

Nr NS1T/00100981/5. 

Zakup przedmiotowej nieruchomości umożliwi tut. Organowi uregulowanie drogi znajdującej się 

w miejscowości Stare Bystre tzw. „Szeligówka”.  

Rada Sołecka wsi Stare Bystre wydała pozytywną opinię w sprawie zakupu przedmiotowej 

nieruchomości. 

Kierownik zaprezentował przebieg drogi na mapie. 

 

Rada Miasta i Gminy w obecności 18 Radnych aktualnie biorących udział w posiedzeniu – 

jednogłośnie, 18 głosami „za” podjęła Uchwałę Nr LV/591/2023 w sprawie wyrażenia zgody 

na nabycie przez Miasto i Gminę Czarny Dunajec prawa własności nieruchomości 

stanowiącej dz. ewid. nr 1839/2, położonej w miejscowości Stare Bystre, która wraz z 

protokołem imiennego głosowania, stanowi zał. nr 24 do protokołu. 

 

 

Ad. pkt. 23. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany 

nieruchomości pomiędzy Gminą Czarny Dunajec a prywatnymi właścicielami 

nieruchomości stanowiącej  dz. ewid. nr 6167 obręb 0003, położonej w miejscowości 

Czarny Dunajec. 

 

Kierownik Referatu Geodezji i Ochrony Środowiska Mariusz Hajduk poinformował, że 

przedmiotowy projekt uchwały ma na celu wyrażenie zgody na dokonanie zamiany 

nieruchomości, składającej się z nieruchomości stanowiącej dz. ewid. nr 14863, a w zamian 

właściciel prywatny przekaże na rzecz Miasta i Gminy Czarny Dunajec nieruchomość składającą 

się z dz. ewid. nr 6167. 

Dokonanie zamiany przedmiotowych nieruchomości umożliwi Gminie pozyskanie gruntów 

w strefie uzdrowiskowej, aby w przyszłości przeprowadzić inwestycje związane z powstaniem 

uzdrowiska.  

Rada Miejska miasta Czarny Dunajec wydała pozytywną opinię w sprawie zamiany 

przedmiotowych nieruchomości. 

 

Rada Miasta i Gminy w obecności 18 Radnych aktualnie biorących udział w posiedzeniu – 

jednogłośnie, 18 głosami „za” podjęła Uchwałę Nr LV/592/2023 w sprawie wyrażenia zgody 

na dokonanie zamiany nieruchomości pomiędzy Gminą Czarny Dunajec a prywatnymi 
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właścicielami nieruchomości stanowiącej  dz. ewid. nr 6167 obręb 0003, położonej w 

miejscowości Czarny Dunajec, która wraz z protokołem imiennego głosowania, stanowi zał. nr 

25 do protokołu. 

 

Ad. pkt. 24. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany 

nieruchomości pomiędzy Gminą Czarny Dunajec a prywatnymi właścicielami 

nieruchomości stanowiącej dz. ewid. nr 2076/12, 2076/14, 2076/16, 2075/10 obręb 0008, 

położonej w miejscowości Piekielnik. 

 

Kierownik Referatu Geodezji i Ochrony Środowiska Mariusz Hajduk poinformował, że 

przedmiotowy projekt uchwały ma na celu wyrażenie zgody na dokonanie zamiany 

nieruchomości, składającej się z nieruchomości stanowiącej dz. ewid. nr 13235/4, a w zamian 

właściciel prywatny przekaże na rzecz Miasta i Gminy Czarny Dunajec nieruchomość składającą 

się z dz. ewid. nr 2076/12, 2076/14, 2076/16 i 2075/10. 

Dokonanie zamiany przedmiotowych nieruchomości umożliwi Gminie uregulowanie drogi 

znajdującej się w miejscowości Piekielnik.  

Rada Sołecka wsi Piekielnik wydała pozytywną opinię w sprawie zamiany przedmiotowych 

nieruchomości. 

 

Rada Miasta i Gminy w obecności 18 Radnych aktualnie biorących udział w posiedzeniu – 

jednogłośnie, 18 głosami „za” podjęła Uchwałę Nr LV/593/2023 w sprawie wyrażenia zgody 

na dokonanie zamiany nieruchomości pomiędzy Gminą Czarny Dunajec a prywatnymi 

właścicielami nieruchomości stanowiącej dz. ewid. nr 2076/12, 2076/14, 2076/16, 2075/10 

obręb 0008, położonej w miejscowości Piekielnik, która wraz z protokołem imiennego 

głosowania, stanowi zał. nr 26 do protokołu. 

 

 

 

Ad. pkt. 25. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia przez Miasto i Gminę Czarny Dunajec z dotychczasowym 

dzierżawcą kolejnej umowy dzierżawy, której przedmiotem jest ta sama nieruchomość, 

stanowiąca dz. ewid. nr 14843, położona w miejscowości Czarny Dunajec na czas 

oznaczony tj. do dnia 30 kwietnia 2026 roku. 

 

Kierownik Referatu Geodezji i Ochrony Środowiska Mariusz Hajduk poinformował, że 

przedmiotowy projekt uchwały ma na celu rozpatrzenie wniosku złożonego przez osobę 

prywatną w celu zawarcia kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej działkę 

ewidencyjną nr 14843 o pow. 8545 m
2
 zlokalizowanej w miejscowości Czarny Dunajec. 

Przedmiotowa nieruchomość wykorzystywana jest przez dzierżawcę jako poletko żerowe dla 

dziko żyjącej zwierzyny oraz umieszczenia na przedmiotowej nieruchomości urządzenia 

łowieckiego (ambony). 

Rada Miejskiej Miasta Czarny Dunajec zaopiniowała wniosek pozytywnie. 

 

Przewodniczący Komisji Stanisław Harbut poinformował o pozytywnych opiniach wydanych 

przez połączone Komisje: Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej oraz Ładu 

Przestrzennego, Infrastruktury i Bezpieczeństwa do projektów uchwał, ujętych w pkt. 

25,26,27,28 dzisiejszego porządku obrad. 
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Rada Miasta i Gminy w obecności 18 Radnych aktualnie biorących udział w posiedzeniu – 

jednogłośnie, 18 głosami „za” podjęła Uchwałę Nr LV/594/2023 w sprawie wyrażenia zgody 

na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia przez Miasto i Gminę Czarny 

Dunajec z dotychczasowym dzierżawcą kolejnej umowy dzierżawy, której przedmiotem 

jest ta sama nieruchomość, stanowiąca dz. ewid. nr 14843, położona w miejscowości Czarny 

Dunajec na czas oznaczony tj. do dnia 30 kwietnia 2026 roku, która wraz z protokołem 

imiennego głosowania, stanowi zał. nr 27 do protokołu. 

 

Ad. pkt. 26. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia przez Miasto i Gminę Czarny Dunajec z dotychczasowym 

dzierżawcą kolejnej umowy dzierżawy, której przedmiotem jest ta sama nieruchomość, 

stanowiąca dz. ewid. nr 400/40, położona w miejscowości Czarny Dunajec na czas 

oznaczony tj. do dnia 31 lipca 2033 roku. 

 

Kierownik Referatu Geodezji i Ochrony Środowiska Mariusz Hajduk poinformował, że 

przedmiotowy projekt uchwały ma na celu rozpatrzenie wniosku złożonego przez Polską Spółkę 

Gazownictwa Sp. z o.o. w celu zawarcia kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej 

działkę ewidencyjną nr 400/40 o pow. ok. 2 300 m
2
 zlokalizowanej w miejscowości Czarny 

Dunajec przy ul. Kolejowej. Przedmiotowa część nieruchomości wykorzystywana jest przez 

dzierżawcę do eksploatacji wybudowanej stacji LNG. 

Rada Miejskiej Miasta Czarny Dunajec zaopiniowała wniosek pozytywnie. 

 

Rada Miasta i Gminy w obecności 18 Radnych aktualnie biorących udział w posiedzeniu – 

jednogłośnie, 18 głosami „za” podjęła Uchwałę Nr LV/595/2023 w sprawie wyrażenia zgody 

na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia przez Miasto i Gminę Czarny 

Dunajec z dotychczasowym dzierżawcą kolejnej umowy dzierżawy, której przedmiotem 

jest ta sama nieruchomość, stanowiąca dz. ewid. nr 400/40, położona w miejscowości 

Czarny Dunajec na czas oznaczony tj. do dnia 31 lipca 2033 roku, która wraz z protokołem 

imiennego głosowania, stanowi zał. nr 28 do protokołu. 

 

 

Ad. pkt. 27. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia przez Gminę Czarny Dunajec umowy dzierżawy, której 

przedmiotem jest nieruchomość, stanowiąca dz. ewid. nr 3521, położona w miejscowości 

Czarny Dunajec na czas oznaczony tj. do dnia 31 grudnia 2033 roku. 

 

 

Kierownik Referatu Geodezji i Ochrony Środowiska Mariusz Hajduk poinformował, że 

przedmiotowy projekt uchwały ma na celu umożliwienie zawarcia umowy dzierżawy 

nieruchomości stanowiącej część dz. ewid. nr 3521 o łącznej pow. 0,0415 ha położonej 

w Czarnym Dunajcu.  

Na przedmiotowej nieruchomości dzierżawca planuje wykorzystać jako parking dla swoich 

pojazdów.  

Rada Miejska miasta Czarny Dunajec zaopiniowała wniosek pozytywnie. 
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Rada Miasta i Gminy w obecności 18 Radnych aktualnie biorących udział w posiedzeniu – 

jednogłośnie, 18 głosami „za” podjęła Uchwałę Nr LV/596/2023 w sprawie wyrażenia zgody 

na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia przez Gminę Czarny Dunajec 

umowy dzierżawy, której przedmiotem jest nieruchomość, stanowiąca dz. ewid. nr 3521, 

położona w miejscowości Czarny Dunajec na czas oznaczony tj. do dnia 31 grudnia 2033 

roku, która wraz z protokołem imiennego głosowania, stanowi zał. nr 29 do protokołu. 

 

 

 

Ad. pkt. 28. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia przez Miasto i Gminę Czarny Dunajec z dotychczasowym 

dzierżawcą kolejnej umowy dzierżawy, której przedmiotem jest ta sama nieruchomość, 

stanowiąca dz. ewid. nr 5234/9, położona w miejscowości Czarny Dunajec (Integracyjne 

Liceum Ogólnokształcące) na czas oznaczony tj. do dnia 31 grudnia 2031 roku.  

 

Kierownik Referatu Geodezji i Ochrony Środowiska Mariusz Hajduk poinformował, że 

przedmiotowy projekt uchwały ma na celu rozpatrzenie wniosku złożonego przez 

Stowarzyszeniem Przyjaciół Szkół Katolickich w celu zawarcia kolejnej umowy dzierżawy 

nieruchomości stanowiącej działkę ewidencyjną nr 5234/9 o pow. 0,1260 ha zlokalizowanej 

w miejscowości Czarny Dunajec przy ul. Kmietowicza. Przedmiotowa nieruchomość 

wykorzystywana jest przez dzierżawcę do działalności edukacyjnej tj. Integracyjne Liceum 

Ogólnokształcące. 

 

Rada Miasta i Gminy w obecności 18 Radnych aktualnie biorących udział w posiedzeniu – 

jednogłośnie, 18 głosami „za” podjęła Uchwałę Nr LV/597/2023 w sprawie wyrażenia zgody 

na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia przez Miasto i Gminę Czarny 

Dunajec z dotychczasowym dzierżawcą kolejnej umowy dzierżawy, której przedmiotem 

jest ta sama nieruchomość na czas oznaczony tj. do dnia 31 grudnia 2031 roku, która wraz z 

protokołem imiennego głosowania, stanowi zał. nr 30 do protokołu. 

 

Ad. pkt. 29. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia Miejskiego Żłobka w Czarnym 

Dunajcu i nadania mu statutu. 

 

Dyrektor GZO Iwona Wontorczyk poinformowała, iż zgodnie z ustawą o opiece nad dzieckiem 

do lat 3 , gmina ma prawo utworzyć żłobek jako jednostkę budżetową. Na terenie Gminy Czarny 

Dunajec nie ma utworzonego żadnego żłobka, w związku z tym nie są zaspakajane potrzeby 

rodziców na miejsce w żłobku. Tworząc nowy żłobek w Czarnym Dunajcu dajemy naszym 

mieszkańcom alternatywną możliwość miejsca do zapewnienia opieki dla dzieci do lat 3. Oferta 

będzie skierowana zwłaszcza dla matek pracujących, a zamieszkałych na terenie Miasta i Gminy 

Czarny Dunajec.  Infrastruktura istniejąca już przy budynku przedszkolnym pozwoli na przyjęcie 

80 dzieci w wieku 1-3 lat. Nowa jednostka stworzy też dodatkowe miejsca pracy dla osób, które 

będą chciały podjąć zatrudnienie, a będą spełniać wymagania określone w ustawie 

o opiece do lat 3.  

Termin otwarcia placówki został wyznaczony na dzień 16.05.2023 r. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki poinformowała o pozytywnej 

opinii Komisji dla przedmiotowego projektu uchwały. 
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Wiceprzewodniczący Bartłomiej Bukowski wskazał, że w statucie żłobka widnieje zapis o 

rekrutacji do żłobka dzieci od dwudziestego tygodnia, tymczasem Pani Dyrektor oznajmiła, że 

przyjmowane będą dzieci w wieku 1 – 3 lat. 

Pani Dyrektor stwierdziła, że zostanie to zweryfikowane po złożeniu wniosków przez rodziców. 

 

Radny Sebastian Chowaniec wskazał, że kuchnia w obiekcie jest bardzo duża i zapytał, czy 

będzie z niej też korzystać przedszkole. 

Pani Dyrektor oznajmiła, że kuchnia z przedszkola zostanie przeniesiona do żłobka i będzie 

obsługiwała te dwie placówki. 

Rada Miasta i Gminy w obecności 18 Radnych aktualnie biorących udział w posiedzeniu – 

jednogłośnie, 18 głosami „za” podjęła Uchwałę Nr LV/598/2023 w sprawie utworzenia 

Miejskiego Żłobka w Czarnym Dunajcu i nadania mu statutu, która wraz z protokołem 

imiennego głosowania, stanowi zał. nr 31 do protokołu. 

 

Ad. pkt. 30. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XX/204/2016 Rady Gminy 

Czarny Dunajec z dnia 29 listopada 2016 r. w sprawie utworzenia samorządowej jednostki 

organizacyjnej Gminnego Zespołu Oświatowego w Czarnym Dunajcu oraz nadania jej 

statutu. 

 

Pani Dyrektor Iwona Wontorczyk poinformowała, że przedmiotowy projekt uchwały jest 

konsekwencją poprzedniej uchwały w sprawie w sprawie utworzenia Miejskiego Żłobka w 

Czarnym Dunajcu i nadania mu statutu. Koniecznością staje się zmiana Uchwały nr 

XX/204/2016 z dnia 29 listopada 2016 r. w sprawie utworzenia samorządowej jednostki 

organizacyjnej Gminnego Zespołu Oświatowego w Czarnym Dunajcu oraz nadania jej statutu, 

której tekst jednolity nadano obwieszczeniem nr 4/2018 Rady Gminy Czarny Dunajec z dnia 

12 października 2018r. (t.j. Dz. Urz. Woj. Małopolskiego z 2018r. poz. 7002). Zmiana ma 

charakter  organizacyjny i porządkujący nowo powstały podmiot, który będzie obsługiwany 

przez Gminny Zespół Oświatowy w Czarnym Dunajcu.   

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki poinformowała o pozytywnej 

opinii Komisji dla przedmiotowego projektu uchwały. 

 

Rada Miasta i Gminy w obecności 18 Radnych aktualnie biorących udział w posiedzeniu – 

jednogłośnie, 18 głosami „za” podjęła Uchwałę Nr LV/599/2023 w sprawie zmiany uchwały 

Nr XX/204/2016 Rady Gminy Czarny Dunajec z dnia 29 listopada 2016 r. w sprawie 

utworzenia samorządowej jednostki organizacyjnej Gminnego Zespołu Oświatowego w 

Czarnym Dunajcu oraz nadania jej statutu, która wraz z protokołem imiennego głosowania, 

stanowi zał. nr 32 do protokołu. 

 

 

Ad. pkt. 31. Podjęcie uchwały w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek 

tygodniowego obowiązku wymiaru godzin nauczycielom, którym powierzono stanowiska 

kierownicze oraz określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć niektórych 

nauczycieli w przedszkolach, szkołach dla których organem prowadzącym jest Miasto i 

Gmina Czarny Dunajec. 

 

Pani Dyrektor Iwona Wontorczyk poinformowała, że projekt uchwały dotyczy zasad udzielania i 

rozmiaru zniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin dla nauczycieli zajmujących 

stanowiska kierownicze w szkołach i przedszkolach oraz w sprawie ustalenia tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla pedagogów, pedagogów specjalnych, psychologów, 
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logopedów, doradców zawodowych oraz terapeutów pedagogicznych zatrudnionych w szkołach i 

placówkach prowadzonych przez Miasto i Gminę Czarny Dunajec 

Podjęcie uchwały w tym zakresie jest podyktowane chęcią uregulowania kwestii wicedyrektora 

w szkołach, które mają poniżej 12 oddziałów i wynika z postulatów części środowiska 

szkolnego. Podjęcie kroków legislacyjnych w tej materii jest spowodowane zwiększeniem 

obowiązków dyrektorów szkół wynikających ze zmian przepisów prawa oświatowego oraz 

niestabilną sytuacją związaną z Covid-19 oraz wojną trwającą na Ukrainie, co skutkuje 

zwiększonym zakresem obowiązków dla dyrektorów szkół.  

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki poinformowała, że podczas 

posiedzenia Komisji zostało zadane pytanie dotyczące finansowania zadania i Pani dyrektor 

zapewniła, że nie będzie zmiany w tym zakresie. Następnie Pani Przewodnicząca poinformowała 

o pozytywnej opinii Komisji dla przedmiotowego projektu uchwały. 

 

Rada Miasta i Gminy w obecności 18 Radnych aktualnie biorących udział w posiedzeniu – 

jednogłośnie, 18 głosami „za” podjęła Uchwałę Nr LV/600/2023 w sprawie zasad udzielania i 

rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązku wymiaru godzin nauczycielom, którym 

powierzono stanowiska kierownicze oraz określenia tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru zajęć niektórych nauczycieli w przedszkolach, szkołach dla których organem 

prowadzącym jest Miasto i Gmina Czarny Dunajec, która wraz z protokołem imiennego 

głosowania, stanowi zał. nr 33 do protokołu. 

 

Ad. pkt. 32. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XLIV/447/2022 Rady Gminy 

Czarny Dunajec z dnia 28 marca 2022 r. w sprawie uchwalenia Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii na 

lata 2022-2025. 

 

Projekt uchwały przedstawiła Pani koordynator ds. uzależnień Ewa Smardz-Chlebek. 

Poinformowała, że ze względu na niewykorzystane środki w roku 2022, konieczna jest zmiana 

preliminarza wydatków na rok 2023, która polega na zwiększeniu kwot przeznaczonych na 

poszczególne zadania z programu profilaktycznego.  

 

Radny Tomasz Turski zapytał, jakie obozy dla dzieci będą realizowane w ramach programu 

profilaktycznego. 

Pan Sekretarz Michał Jarończyk wyjaśnił, że będą kontynuowane pozalekcyjne  zajęcia 

sportowe, prowadzone przez dowolny podmiot, który dysponuje odpowiednimi zasobami 

kadrowymi i zgłosi się do konkursu. Podczas wakacji będą prowadzone zajęcia z 

wykorzystaniem infrastruktury szkolnej oraz organizowane będą wycieczki w góry. 

Niewykluczone, że będą organizowane obozy wyjazdowe, co zostanie jeszcze szczegółowo 

omówione. 

Radny Tomasz Turski poprosił o podjęcie konkretnych i szczegółowych decyzji, żeby zdążyć 

przed wakacjami.  

Pan Sekretarz zapewnił, że zajęcia zostaną zaplanowane z odpowiednim wyprzedzeniem. 

Wszystko zależy od tego, czy będą chętni do prowadzenia zajęć i dzieci, które będą chciały 

uczestniczyć w zajęciach.  

Radny Tomasz Turski wskazał, że każda forma wyjazdu, jak np. obóz jest bardzo atrakcyjna dla 

dzieci i należy uwzględnić wsparcie dla podmiotu, który podejmie się organizacji obozu. 

 

Rada Miasta i Gminy w obecności 18 Radnych aktualnie biorących udział w posiedzeniu – 

jednogłośnie, 18 głosami „za” podjęła Uchwałę Nr LV/601/2023 w sprawie zmiany Uchwały 

Nr XLIV/447/2022 Rady Gminy Czarny Dunajec z dnia 28 marca 2022 r. w sprawie 

uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
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i Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2022-2025, która wraz z protokołem imiennego 

głosowania, stanowi zał. nr 34 do protokołu. 

 

Ad. pkt. 33. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta i Gminy Czarny 

Dunajec na rok 2023. 

Kierownik Referatu Komunalnego poinformował, że założenia Programu mają ograniczyć 

zjawisko bezdomności zwierząt na terenie Miasta i Gminy Czarny Dunajec. Stanowi ono istotny 

problem społeczny, który postrzegać należy zarówno w aspekcie zagrożenia bezpieczeństwa 

zwierząt pozbawionych opieki ze strony ich właścicieli, jak również bezpieczeństwa 

mieszkańców, którzy są narażeni na agresję ze strony zwierząt bezdomnych. Realizacja 

Programu, w dłuższej perspektywie, spowoduje zmniejszenie liczby zwierząt bezdomnych, 

ograniczając m. in. Koszty organizowania im pomocy lub opieki ze strony Miasta i Gminy 

Czarny Dunajec. 

Program określa zasady opieki nad bezdomnymi zwierzętami i ograniczania problemu 

ich bezdomności.  

Wysokość środków finansowych na realizację zadań wynikających z Programu określa budżet 

Miasta i Gminy Czarny Dunajec na rok 2023 w kwocie 160 000,00 zł. Środki określone w zdaniu 

poprzedzającym będą wydatkowane zgodnie z obowiązującymi przepisami prawa 

powszechnego.   

Obejmuje swoim zakresem:  

1) zapewnienie bezdomnym zwierzętom miejsca w Schronisku dla zwierząt;  

2) opiekę nad wolno żyjącymi kotami, w tym ich dokarmianie;  

3) odławianie bezdomnych zwierząt;  

4) obligatoryjną sterylizację albo kastrację zwierząt w Schronisku dla zwierząt;  

5) poszukiwanie właścicieli dla bezdomnych zwierząt;  

6) usypianie ślepych miotów;  

7) wskazanie gospodarstwa rolnego w celu zapewnienia miejsca dla zwierząt gospodarskich;  

8) zapewnienie całodobowej opieki weterynaryjnej w przypadkach zdarzeń drogowych 

z udziałem zwierząt.  

 

Rada Miasta i Gminy w obecności 18 Radnych aktualnie biorących udział w posiedzeniu – 17 

głosami „za” i 1 głosem „nieoddanym” (nieobecna podczas głosowania Radna Z. Kierkowska) 

podjęła Uchwałę Nr LV/602/2023 w sprawie wprowadzenia Programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta i 

Gminy Czarny Dunajec na rok 2023, która wraz z protokołem imiennego głosowania, stanowi 

zał. nr 35 do protokołu. 

 

Ad. pkt. 34. Interpelacje i zapytania Radnych. 

 

Radny Tadeusz Krupa zabrał głos i poinformował, że rów przy drodze pod „Domańską”  jest 

zalany po zimie, co ma wpływ na stan drogi. Radny zapytał, czy zostanie ogłoszony przetarg 

ogólny na naprawę dróg po zimie i poprosił o jak najszybszą interwencję.  

Kierownik potwierdził, że zostanie ogłoszony ogólny przetarg na pozimowe utrzymanie dróg. W 

obecnej chwili sumowany jest budżet, ponieważ Sołtysi jeszcze dokonują przesunięć na inne 
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zadania. Kierownik wskazał, aby w przypadku potrzeby szybkiej interwencji, niezwłocznie 

zgłaszać się do urzędu. Pozwoli to uniknąć zniszczeniu drogi. 

Radna Bogumiła Kokoszka złożyła podziękowania za zakup ciężkiego samochodu ratowniczo-

gaśniczego dla OSP Czerwienne Górne. 

Radny Kazimierz Dzielski przypomniał temat zakupu mundurów, o które wnioskował w 

ubiegłym roku. 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że orkiestra dęta wnioskowała tylko o kurtki i je otrzymała. 

Prezes OSP w Czarnym Dunajcu Radny Rafał Rubiś potwierdził słowa Pani Skarbnik i 

stwierdził, że należy poczekać, jak będzie się rozwijał z czasem temat zmiany umundurowania. 

Radny Kazimierz Dzielski wskazał, że orkiestra powinna mieć odświętne umundurowanie 

galowe. 

Radny Rafał Rubiś oznajmił, że orkiestra jest częścią OSP i występuje w wyjściowych 

mundurach strażackich. Kurtki były potrzebne na okres zimowy. 

Radny Sebastian Chowaniec poprosił Kierownika Referatu Komunalnego o przedstawienie 

informacji na temat przebiegu kontroli szamb. 

Kierownik Adam Mucha oznajmił, że w chwili obecnej nie jest przeprowadzana kontrola szamb 

u mieszkańców. Mieszkańcy sami dostarczają wymagane dokumenty, czyli umowę zawartą z 

przedsiębiorcą, który ma zgodę na wywóz nieczystości ciekłych z terenu Miasta i Gminy Czarny 

Dunajec oraz dokument potwierdzający uiszczenie opłaty z tę usługę. Sporządzany jest protokół, 

do którego dołączana jest w/w dokumentacja. Ta sama procedura dotyczy mieszkańców, którzy 

posiadają przydomowe oczyszczalnie ścieków.  

Radny Sebastian Chowaniec oznajmił, że jego pytanie związane jest z krążącymi pogłoskami, 

jakoby mieszkańcy, którzy nie dostarczą do gminy odpowiednich dokumentów, nie będą mogli 

otrzymać kodów na odpady komunalne. Następnie Radny zapytał, jak referat zdąży 

przeprowadzić tak dużo kontroli, które są konieczne ustawowo. 

Kierownik zdementował plotki dotyczące ograniczeń w wydawaniu kodów przez referat 

komunalny, a jeśli chodzi o kontrolę, to ustawa przewiduje kontrolę dokumentów, co referat 

wykonuje. 

Radny Sebastian Chowaniec przypomniał, że podczas posiedzenia Komisji Budżetowej mowa 

była o trzech rodzajach kontroli. Jest już koniec marca, a kontrole nie ruszyły. Radny zapytał, jak 

zostanie wykonany plan związany z kontrolami. 

Kierownik oznajmił, że referat przeprowadzi tyle kontroli ile będzie mógł. 

Radny Chowaniec zapytał, czy kontrole są konieczne, czy nie. 

Kierownik Adam Mucha oznajmił, że zgodnie z ustawą, referat komunalny musi dokonać 

weryfikacji zawartych umów oraz zaświadczeń z wywozu nieczystości ciekłych wszystkich 

mieszkańców raz na dwa lata i to robi. 

 

Radny Tomasz Turski zwrócił się do Radnego Sebastiana Chowańca i zapytał o jakich 

kontrolach była mowa podczas Komisji Budżetowej.  

Radny Sebastian Chowaniec oznajmił, że członkowie Komisji otrzymali informację o 

planowanej kontroli ponad połowy mieszkańców Gminy, posiadających budynki mieszkalne,    w 

których znajdują się zbiorniki bezodpływowe. Członkowie Komisji sugerowali, aby rozpocząć 

kontrolę u mieszkańców, którzy mają możliwość podłączenia się do kanalizacji, a tego nie 

uczyniły. Poruszano kwestię kontroli zakładów przetwórstwa oraz mieszkańców, którzy w ogóle 

nie posiadają szamba, a na końcu pozostałych mieszkańców. Radny wskazał, że do tej pory 

kontrole nie zostały wszczęte, a mieszkańcy o nie pytają. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju, Budżetu i Spraw Statutowych Czesław Wajda wskazał, że w 

planie pracy Komisji znajduje się punkt dotyczący spraw związanych z wywozem nieczystości i 

kanalizacją, więc omawiany temat będzie przedmiotem pracy Komisji. Przewodniczący zwrócił 

się do Kierownika Adama Muchy i poprosił, aby referat komunalny przygotował się do 

przedstawienia Komisji stosownej informacji. 
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Przewodniczący RMiG Tadeusz Czepiel poinformował, że wszystkie plany pracy Komisji 

zostaną przekazane do Pana Burmistrza, aby kierownicy byli przygotowani odpowiednio 

wcześniej do przedstawienia odpowiedniej dokumentacji poszczególnym Komisjom. 

 

Ad. pkt. 35. Informacja Przewodniczącego o interpelacjach, zapytaniach i odpowiedziach,  

przedłożonych w okresie od ostatniej Sesji. 

 

 Wiceprzewodniczący Rady Gminy poinformował, że od ostatniej Sesji nie wpłynęły 

żadne interpelacje i zapytania.  

 

 

Ad. pkt. 36. Wolne wnioski i informacje. 

Radny Tomasz Garbaciak nawiązał do wcześniej omawianego tematu gazyfikacji Gminy, 

zwrócił się Pana Burmistrza i zaproponował powołanie kompetentnego pracownika, który będzie 

miał kontakt z Radnymi, Sołtysami oraz mieszkańcami i będzie pomagał w realizacji tego 

zadania.   

Pan Burmistrz oznajmił, że taki pracownik był powołany, ale obecnie znajduje się na zwolnieniu 

lekarskim.  Następnie zapewnił, że kierownik wytypuje odpowiednie osoby do tego zadania. 

 

Przewodniczący RMiG Tadeusz Czepiel poprosił o zamieszczenie na stronie internetowej Gminy 

aktualnych informacji na temat gazyfikacji. 

 

 

Ad. pkt. 37.4 

 Zakończenie obrad Sesji. 

 

 

 Wobec wyczerpania w całości obrad – Przewodniczący Rady Miasta i Gminy – 

Tadeusz Czepiel o godz. 14
15

 dokonał zamknięcia LV  Sesji Rady Miasta i Gminy. 
 

 

 

 

Protokołowała:                                                           Przewodniczący Rady Miasta i Gminy 

mgr Beata Stopka-Studencka                                                         

Insp. ds. Rady Gminy                                                          Tadeusz Czepiel   

 


